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Câciu: Nu va reveni FMI în România cât suntem în aceasta guvernare 

Fondul Monetar International nu va  reveni în România cât suntem în aceasta guvernare, a declarat, luni, 

ministrul Finantelor, Adrian Câciu. 

"Un raspuns foarte clar si ferm: nu va reveni FMI în România cât suntem  în aceasta guvernare. Gasim solutii sa

tinem România, nu pe linia de  plutire, ci acolo, pe traiectoria pe care s-a angajat si traiectorie pe  care câteodata -

si o sa spuneti chiar ca vorbesc de fosta mostenire -  era sa derapeze anul trecut", a afirmat Câciu, la Ora

Guvernului.

Şeful de la Finante a dat asigurari ca lucrurile sunt în echilibru, iar România are o singura traiectorie, si anume

dezvoltarea.

"V-am mai spus si repet: veniti cu mine când facem rectificarea si o sa  vedeti si o sa va convingeti ca lucrurile

sunt într-un echilibru. Nu am  venit sa ne batem joc de nimeni. Am venit sa stabilizam aceasta tara si,  mai mult

decât atât, sa ne mentinem angajamentele asumate în fata  Europei, mai nou în fata OCDE, ca suntem o tara

responsabila si suntem o  tara care are o singura traiectorie: de dezvoltare", a sustinut acesta,  în fata

parlamentarilor.

În acest sens, Câciu a atras atentia ca se vorbeste doar despre  cheltuielile bugetare, nu si despre venituri, care le-au

depasit.

"Vorbeati întotdeauna si vorbiti numai de cheltuieli. Un buget  întotdeauna este construit si pe venituri. Noi am

început si avem un  deziderat: sa crestem colectarea veniturilor bugetare. Acest lucru se  vede. Faceati o

comparatie, ati prezentat doar cresterea cheltuielilor:  15%. Va uitati si pe venituri, vedeati o crestere de 20% în

primele 4  luni si, mai ales ce-i foarte important, la veniturile fiscale 23%", a  aratat el.

Adrian Câciu a subliniat ca România mai are de absorbit înca 14 miliarde  de euro fonduri europene din exercitiul

bugetar 2014 - 2020 si risca sa  îi piarda daca nu ar fi fost luate masuri.

"Mai mult decât atât, cresterea absorbtiei de fonduri europene mult  întârziata. (...) Şi acum încercam cu domnul

Bolos (ministrul  Investitiilor si Proiectelor Europene, Marcel Bolos - n. r.), am  încercat împreuna cu domnul

Vîlceanu (fost ministrul al Investitiilor si  Proiectelor Europene, Dan Vîlceanu - n. r.) sa recuperam timpi  pierduti.

România are la dispozitie 14 miliarde (euro n.r.) din  fondurile europene 2014-2020 si risca sa îi piarda daca nu

luam niste  masuri. E adevarat ca vi se pare ca sunt cheltuieli. Sunt cheltuieli din  fonduri europene. Foarte multe

din zona pachetului 'Sprijin pentru  România', mai mult de jumatate, sunt din fonduri europene. Înseamna 

adaptare", a aratat seful MF.

Totodata, ministrul Finantelor le-a transmis USR-istilor ca ar fi putut  sa creasca pensiile cu 5% cu cei 700 de

milioane de euro care trebuie  platiti pentru vaccinurile Covid-19.

"Cu 700 de milioane de euro în acest an pe care îi platim pe vaccinuri  cresteam pensiile cu 5%. Ne obligati sa ne

ducem într-o zona în care sa  cautam sa echilibram bugetul, sa diminuam deficitul, sa rezolvam  problemele din

trecut, adaptându-ne la provocarile prezentului, care nu  sunt putine. Şi credeti-ma ca asta facem în fiecare zi. Ati

spus ceva de  investitii si aveti dreptate. Investitiile au fost blocate pentru ca  pretul materialelor a crescut si

nimanui nu i-a pasat. Acest Guvern, asa  cum îl vedeti dvs., si ministrul de Finante facând parte din el, a  gasit

solutia: sa finanteze toate contractele de investitii de la  autoritatile locale si din infrastructura mare, inclusiv cele

din  fonduri europene. Pâna acum se spunea ca nu se poate. Împreuna cu dl.  ministru Bolos, împreuna cu liderii

din coalitie, am gasit solutia si  iata ca se poate", a adaugat acesta.
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Întrebat de ce România se împrumuta la dobânzi de 8%, ministrul a raspuns: "Pentru ca avem o inflatie imensa".

"Nu este inflatia noastra. Când s-a facut liberalizarea pietei energiei,  de fapt s-a facut liberalizarea preturilor la

energie. Au generat o  inflatie imensa. Ultima luna de inflatie, daca va uitati, 28% înseamna  cresterea pretului la

energie. Acolo vedeti consecintele unor politici  care nu s-au facut bine. Se puteau face mai bine. Nu zic ca nu

trebuiau  facute, dar se puteau face mai bine. Încercam sa stabilizam, încercam sa  reparam si vom face asta în

continuare. O sa vedeti ca angajamentele cu  privire la deficitul bugetar vor fi mentinute si se va încheia anul asa 

cum ne-am angajat. Mai mult decât atât, la 31 iulie a acestui an veti  avea o surpriza. Veti avea strategia

fiscal-bugetara pentru prima oara  în istorie asa cum scrie în lege: depusa si adoptata de Guvern. Nu la  final de an,

nu anul viitor, astfel încât toti investitorii din România  sa stie cum arata România în urmatorii doi ani", a mai spus

Adrian  Câciu.

Ministrul Finantelor a participat, luni, în Plenul Camerei Deputatilor,  la "Ora Guvernului", la invitatia Uniunii

Salvati România (USR), care a  solicitat demnitarului sa explice masurile de oprire a scumpirilor si  pentru a

controla deficitul.
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